
P  R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr XV/2011 
z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  23 listopada  2011 r. 
         
           Na 15 radnych na Sesji RG obecni byli wszyscy radni. 
Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 
1. Eugeniusz KrzyŜanowski – Wójt Gminy Zwierzyn 
2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 
3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 
4. Wiesława Kowalewska – Inspektor d/s budownictwa, gospodarki przestrzennej  w UG 
5. Wincenty Piworun – Zastępca Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska  w 

Gorzowie Wlkp. 
6. Ryszard Chromiński – przedstawiciel Związku Kombatantów i Byłych Więźniów 

Politycznych. 
7. Sołtysi wsi wg załączonej do protokółu listy obecności. 
 

Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie XV zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Wręczenie Wójtowi Gminy Zwierzyn odznaki za zasługi dla Związku Kombatantów i 

Byłych Więźniów Politycznych RP. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Interpelacje i zapytania sołtysów. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia „Programu współpracy Gminy Zwierzyn z organizacjami pozarządowymi na 
rok 2012”, 

b) zaopiniowania projektu planu ochrony rezerwatu przyrody „Buki Zdroiskie”, 
c) szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania naleŜności pienięŜnych mających 

charakter cywilnoprawny, odraczania spłaty lub rozkładania na raty warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 
pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania ulg, 

d) ustalenia wzorów deklaracji podatkowych, 
e) obniŜenia ceny skupu Ŝyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego, 
f) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
g) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy 

Zwierzyn, 
h) zmiany uchwały budŜetowej na 2011 rok. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zamknięcie XV zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 
 
1. Otwarcie XV zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
 
             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 1005 otworzyła Stefania Sierocińska 
przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn i stwierdziła, Ŝe na 15 radnych na sali obrad 
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obecnych jest 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 
zaproszonych gości stanowią załączniki do protokółu.  
 
Następnie przewodnicząca powitała radnych oraz zaproszonych gości. 
         
2. Przedstawienie porządku obrad 
 
           Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn przedstawiła proponowany porządek obrad 
XV zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn, zadając jednocześnie pytanie, czy są propozycje 
odnośnie dokonania zmian w proponowanym porządku obrad.  
 
Nie zgłoszono zmian do porządku obrad. 
 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
              Radny Tomasz Pajtel zgłosił wniosek dot. przyjęcia protokołu z poprzedniej Sesji 
Rady Gminy Zwierzyn bez jego odczytywania. Innych wniosków w tej sprawie nie było. 
Wniosek radnego Tomasza Pajtel został przyjęty jednogłośnie, za którym głosowało 15 
radnych. 
 
4. Wr ęczenie Wójtowi Gminy Zwierzyn odznaki za zasługi dla Związku Kombatantów i  
Byłych Więźniów Politycznych RP. 
 
             W imieniu Zarządu Związku Kombatantów i Byłych więźniów Politycznych Ryszard 
Chromiński wręczył Eugeniuszowi KrzyŜanowskiemu Wójtowi Gminy Zwierzyn odznakę za 
zasługi dla Związku Kombatantów i Byłych Więźniów Politycznych RP, jednocześnie 
dziękując za dotychczasową współpracę. 
 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
            Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w 
okresie międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska otworzyła dyskusję . Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego 
przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 5. 
 
6. Informacja przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych  
      w okresie międzysesyjnym. 
 
            Stefania Sierocińska przewodnicząca RG przedstawiła informację o działaniach 
podjętych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 
dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 6. 
 
 
7.  Interpelacje i wnioski radnych. 
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Przemysław Herner wnioskował o wyczyszczenie przepustu na kanale koło posesji Daniela 
Kurza w Górkach Noteckich.   

 
Zdzisław Czajka wnioskował o:  

- zniwelowanie garbu na mostku koło posesji p. Antonowicz na ul. Wiejskiej w 
Zwierzynie, 

- zniwelowanie poboczy na terenie gminy, gdyŜ darnina pokrywa taflę asfaltu, co 
uniemoŜliwia odprowadzenie wody z dróg, 

- zadał pytanie, jaki jest procent ściągalności podatków w gminie, jaka jest liczba 
umorzeń, ilu podatników nie płaci podatków,  

- zwrócił się z wnioskiem o zmianę uchwały Nr IV/16/2010 RG Zwierzyn z dnia 
29.12.2010r. w sprawie nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr ewid. 88/3 o 
pow. 11/93 ha w obrębie gminy Zwierzyn a przeznaczonej na wydzierŜawienie pod 
eksploatację kruszywa, która to zmiana  polegałaby na tym, Ŝeby wydzierŜawiono 
50% działki na 5 lat oraz podniesienie czynszu dzierŜawy o min. 50%, uzasadniał to 
tym, Ŝe lokalizacja działki jest w atrakcyjnym punkcie, ceny obecnie są niestabilne i 
być moŜe przyszła Rada Gminy będzie miała w stosunku do tej działki inny pomysł, 
wniosek swój uzasadniał równieŜ głosami mieszkańców i wyborców naszej gminy. 

 
Renata Wąsik: 

- zwróciła się z pytaniem, czy wszystkie lampy na terenie gminy były sprawdzane, gdyŜ 
nie działają dwie lampy znajdujące się w okolicach szkoły w Gościmcu,  

- wnioskowała o odkrzaczenie drogi w Błotnie od figurki do wału z powodu słabej 
widoczności, 

- zgłosiła wniosek o pilne naprawienie jeszcze przed zimą mostku koło szkoły w 
Gościmcu. 

 
Urszula Kruszyna wnioskowała o zagospodarowanie pomieszczeń w budynku  po Caritas-ie 
w Zwierzynie na przedszkole, uzasadniając to  tym, Ŝe w budynku  są 4 pomieszczenia, duŜy 
korytarz, toalety w b.dobrym stanie, c.o., przy budynku jest podjazd dla osób 
niepełnosprawnych oraz wokół niego jest moŜliwość wykonania pięknego placu zabaw. 
Sugerowała, Ŝeby pomieszczeń nie przeznaczać na inny cel. 
 
Leokadia Leśniewska wnioskowała o: 

- pilną wymianę okien w pomieszczeniu ośrodka zdrowia w Zwierzynie dzierŜawionych 
przez p. Grelę, 

- wywóz śmieci ze śmietnika koło przychodni w Zwierzynie (wniosek zgłoszony 
wyłącznie pisemnie), 

- naprawę rynny na budynku ośrodka zdrowia w Gościmcu (wniosek zgłoszony 
wyłącznie pisemnie), 

- naprawę ogrodzenia wokół budynku ośrodka zdrowia w Gościmcu (wniosek 
zgłoszony wyłącznie pisemnie), 

- oznakowanie dróg polnych z numerami budynków, gdyŜ na terenie gminy Zwierzyn 
jest nowy lekarz, który nie jest w stanie odszukać nr budynków (wniosek zgłoszony 
wyłącznie pisemnie). 

 
Robert Wcisło  wnioskował o konserwację oświetlenia ulicznego na trasie Górki Noteckie-
Przysieka. 
 
Mirosław Gniewczyński wnioskował o: 
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- zamontowanie poręczy na mostku pomiędzy posesją p. M. Kasprzaka a posesją p. M. 
Jagiełko w Górkach Noteckich, 

- umoŜliwienie uruchomienia monitoringu w szkole w Górkach Noteckich, gdyŜ wciąŜ 
nie ma dostępu do kodu. 
 

Tomasz Pajtel wnioskował o oświetlenie rejonu nowo powstającego osiedla (ul. Kolonia 
Kolejowa) w Górkach Noteckich. 
 
Sebastian Hanys zadał pytanie, jakie są plany odnośnie mieszkania na poddaszu w budynku 
po byłej mleczarni w Górecku, gdyŜ stoi ono puste, niszczeje, wymaga remontu, a jego 
zdaniem moŜna byłoby je przeznaczyć na wynajem lub wystawić na przetarg z korzyścią dla 
gminy i społeczności lokalnej. 
 
8. Interpelacje i wnioski sołtysów. 
 
Małgorzata Bawer  sołtys Przysieki  wnioskowała o naprawę drogi od mostku do posesji              
p. Kuświk w Przysiece. 
 
Stanisław Grabski sołtys sołectwa Zwierzyn II wnioskował o podcięcie drzew rosnących na 
ul. Noteckiej w Zwierzynie, gdyŜ suche gałęzie zagraŜają bezpieczeństwu pojazdów  i  ludzi .    
 
BoŜena Sawoch  sołtys Górek Noteckich zgłosiła zepsute ogrzewanie sali wiejskiej, świetlicy 
i biblioteki w Górkach Noteckich. 
 
Józef Podsiadło sołtys sołectwa Zwierzyn-Sierosławice wnioskował o pomniejszenie 
ogrodzenia przy dworcu PKP w Zwierzynie, gdyŜ autobusy PKS-u nie mają moŜliwości 
parkowania. 
 
Jadwiga Przybyszewska wnioskowała o interwencję do zakładu  melioracji w Strzelcach 
Krajeńskich o włącznie pomp w Gościmcu, gdyŜ rowy są pełne wody (wniosek zgłoszony 
wyłącznie pisemnie). 
 
9. Podjęcie uchwał w sprawach. 
 

a) przyj ęcia „Programu współpracy Gminy Zwierzyn z organizacjami 
pozarządowymi na rok 2012”, 

 
Stefania Sierocińska przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn stwierdziła, Ŝe na sali obrad 
obecnych jest 15 radnych. 
 
         Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, Ŝe wg 
przepisów tego typu uchwały podejmuje się rokrocznie w terminie do 30 listopada. Projekt 
programu został poddany konsultacjom. Wpłynęła jedna  uwaga od MKS Zwierzyn o 
rozszerzenie w dziale 6 – zakres przedmiotowy i priorytetowe zadania publiczne punktu 4a 
myślnik 1 nadając mu brzmienie” szkolenie w sportach kolarskich, w ramach sekcji  tenisa 
stołowego oraz w ramach sekcji siatkówki, koszykówki i piłki noŜnej, oraz innych dyscyplin 
sportowych”. Projekt uchwały uwzględnia uwagi, które wcześniej były wytknięte przez 
wydział nadzoru LUW. 
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Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych RG 
przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy 
Gminy Zwierzyn z organizacjami pozarządowymi na rok 2012” (opinia nr 61/2011 w 
załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 
dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Zwierzyn z organizacjami pozarządowymi 
na rok 2012” pod głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały 
głosowało15 radnych ( Uchwała Nr XV/62/2011 w załączeniu do protokółu).  
 

b) zaopiniowania projektu planu ochrony rezerwatu przyrody „Buki Zdroiskie”, 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, Ŝe przy tego typu zdarzeniach wymagana 
jest opinia rady gminy właściwej dla terenu, na którym znajduje się rezerwat. U nas jest to 
„mały cypelek” (jedna działka ewidencyjna naleŜąca do Lasów Państwowych graniczący z 
gm. Santok). 
 
Wincenty Piworun  Zastępca Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska  w Gorzowie 
Wlkp. poinformował, Ŝe cały rezerwat to powierzchnia 75 ha połoŜona na terenie gmin 
Santok i Strzelce Krajeńskie. Na gminie Zwierzyn to zaledwie 42a działka, na której 
wyłączona jest gospodarka leśna. Ustawa nakazuje wykonanie tam ochrony. Plan 
zagospodarowania przestrzennego musi uwzględniać zakazy obejmujące plan ochrony na tym 
terenie. Jest to wymóg ustawowy, Ŝe RG musi zaopiniować projekt planu ochrony rezerwatu. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 
 
Edward Podsiadło przewodniczący komisji rolnictwa i ochrony środowiska RG przedstawił 
opinię komisji do projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu ochrony 
rezerwatu przyrody „Buki Zdroiskie” (opinia nr 60/2011 w załączeniu do protokołu). 
 
Radny Mirosław Gniewczyński zauwaŜył, Ŝe jest to teren Dolnej Noteci, jednocześnie zadając 
pytanie, czy to się nie odbije niekorzystnie na Ŝyciu mieszkańców. Są to tereny, na których za 
bardzo nie moŜemy nic zrobić, na których grasują bobry. 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy zapytał, czy odkrzaczenie międzywala jest 
dopuszczalne. 
 
Wincenty Piworun poinformował, Ŝe wszystko moŜna zrobić, z tym, Ŝe są pewne instytucje 
do nadzoru nad tymi pracami. Rolnik i inne instytucje mogą powycinać drzewa do 10 lat na 
swoich działkach. Dla starszych drzew muszą  uzyskać decyzję na ich wycięcie. Nikt się nie 
przyczepi, jeŜeli będą to pojedyncze działania (kilka drzew a nie masowo). 
 
Radny Zdzisław Czajka stwierdził, Ŝe były plany na stawianie wiatraków, jednak Natura 2000 
to wyklucza. Zapytał a jak wygląda na tych terenach wypas bydła. 
 
Wincenty Piworun  stwierdził, Ŝe wypas bydła na tych terenach jest wskazany. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 
sprawie zaopiniowania projektu planu ochrony rezerwatu przyrody „Buki Zdroiskie” pod 
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głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 
radnych ( Uchwała Nr XV/63/2011 w załączeniu do protokółu).  
 

a) szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania naleŜności pienięŜnych mających 
charakter cywilnoprawny, odraczania spłaty lub rozkładania na raty warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić 
będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania ulg 

 
      Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, Ŝe projekt uchwały obejmuje lokale 
mieszkalne, uŜytkowe, dzierŜawę wodociągu i inne, które rządzą się innymi prawami, niŜ 
objęte w ustawie o finansach publicznych. Uchwała zakłada, Ŝe jedyną osobą władną w 
podejmowaniu decyzji odnośnie umarzania lub rozłoŜenia na raty będzie Wójt Gminy 
Zwierzyn. Podjęcie takiej uchwały jest uzaleŜnione od opinii UOKiK, której nie mam jeszcze 
na piśmie, ale jestem po uzgodnieniach telefonicznych. 
 
Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 
przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i 
trybu umarzania naleŜności pienięŜnych mających charakter cywilnoprawny, odraczania 
spłaty lub rozkładania na raty warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, 
w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do 
udzielania ulg (opinia nr 52/2011 w załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 
dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 
sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania naleŜności pienięŜnych mających 
charakter cywilnoprawny, odraczania spłaty lub rozkładania na raty warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 
publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania ulg pod głosowanie. Uchwała 
została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych ( Uchwała Nr 
XV/64/2011 w załączeniu do protokółu).  
 

b) ustalenia wzorów deklaracji podatkowych 
 
         Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy stwierdził, Ŝe cały system podatkowy oparty jest o 
róŜne deklaracje . Ostateczną taką regulację robiliśmy w 2003r. Są to druki opracowane przez 
ministerstwo, my tylko dla swoich celów je przyjmujemy. 
         
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 
dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 
sprawie ustalenia wzorów deklaracji podatkowych pod głosowanie. Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych ( Uchwała Nr XV/65/2011 w 
załączeniu do protokółu).  
 

c) obniŜenia ceny skupu Ŝyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku 
rolnego 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, Ŝe przepisy stanowią o tym, Ŝe 

kaŜda Rada ma prawo obniŜenia stawek. Pamiętajmy jednak, Ŝe jeŜeli świadomie obniŜamy, 
musimy zdawać sobie sprawę z tego, Ŝe ograniczamy sobie wydatki w przyszłym roku. 
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Edward Podsiadło przewodniczący komisji rolnictwa i ochrony środowiska RG przedstawił 
opinię komisji do projektu uchwały w sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego (opinia nr 54/2011 w załączeniu do protokołu). 
 
Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 
przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego (opinia nr 53/2011 w załączeniu do 
protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG odczytała uchwałę Nr 28/11/P/2011 z dnia 14 
listopada 2011 roku Zarządu Lubuskiej Izby Rolniczej w Zielonej Górze w sprawie projektu 
uchwały Rady Gminy Zwierzyn w sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze gminy Zwierzyn na 2012 rok oraz pismo 
Doroty Kruszyny sekretarza Powiatowej Rady Lubuskiej Izby Rolniczej odnośnie propozycji 
ceny 1 q Ŝyta ( pisma w załączeniu do protokołu). Następnie otworzyła dyskusję. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, Ŝe propozycja średniej ceny Ŝyta proponowana 
przez ministerstwo w stosunku do lat ubiegłych jest wysoka. ObniŜając ją jednak do 55 zł  za 
1q, tracimy 38 zł. Źle się dzieje, Ŝe duŜo zadań leŜących w gestii państwa przekazywane jest 
samorządom. RozwaŜyłbym inne propozycje, nie tylko opinie komisji. Prosił o rozwagę w 
podjęciu decyzji. 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy poinformował, Ŝe do budŜetu na 2012r. przyjęta została 
kwota 70 zł za 1q Ŝyta. DuŜe koszty pochłonie naprawa dróg w części dolinowej gminy. 
 
Radny Wojciech Rojek zaproponował 5 minutową przerwę na przedyskutowanie tematu w 
komisjach. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG ogłosiła 10 minutową  przerwę w obradach. 
 
O godz. 1140 wznowione zostały obrady. Przewodnicząca RG poinformowała, Ŝe na sali 
obecnych jest 15 radnych. Stwierdziła, Ŝe są juŜ trzy propozycje ceny Ŝyta: 

- 70 zł zgodnie z projektem uchwały, 
- 60 zł propozycja komisji rolnictwa i ochrony środowiska, 
- 65 zł propozycja komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego. 

Innych propozycji nie zgłoszono. Przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała zgłoszone 
propozycje ceny Ŝyta pod glosowanie. 
Za obniŜeniem ceny skupu Ŝyta z kwoty 74,18 zł do kwoty 70 zł radni głosowali następująco: 

- „za” – 2 głosy (M. Gniewczyński, M. Rachańska), 
- „przeciw” - 13 głosów. 

 
Za obniŜeniem ceny skupu Ŝyta z kwoty 74,18 zł do kwoty 65 zł radni głosowali następująco: 

- „za” – 5 głosów (S. Sierocińska, T. Pajtel, S. Hanys, W. Rojek, L. Leśniewska), 
- „przeciw” – 10 głosów. 

 
Za obniŜeniem ceny skupu Ŝyta z kwoty 74,18 zł do kwoty 60 zł radni głosowali następująco: 
„za” – 8 głosów, 
„przeciw” – 7 głosów (S. Sierocińska, T. Pajtel, M. Rachańska, M. Gniewczyński, L. 
Leśniewska, S. Hanys, W. Rojek). 
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Stefania Sierocińska przewodnicząca RG stwierdziła, Ŝe do projektu uchwały wprowadzamy 
kwotę 60 zł  i następnie poddała projekt uchwały w sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego pod głosowanie. „Za” przyjęciem 
uchwały głosowało 10 radnych, „ przeciw” było 5 radnych ( T. Pajtel, L. Leśniewska, M. 
Rachańska, M. Gniewczyński, S. Hanys). Uchwała Nr XV/66/2011 w załączeniu do 
protokółu.  
 

d) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
 
     Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy stwierdził, Ŝe proponuje się  wzrost do 5%, tyle co 
wynosi stopień inflacji. 
 
Edward Podsiadło przewodniczący komisji rolnictwa i ochrony środowiska RG przedstawił 
opinię komisji do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości (opinia nr 56/2011 w załączeniu do protokołu). 
 
Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 
przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości (opinia nr 55/2011 w załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 
dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 
sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości pod głosowanie. Uchwała 
została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało15 radnych ( Uchwała Nr 
XV/67/2011 w załączeniu do protokółu).  
 

e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie 
Gminy Zwierzyn 

 
   Eugeniusz  KrzyŜanowski wójt gminy poinformował, Ŝe proponuje się wzrost stawek    

podatku od środków transportowych o 5% , w dwóch przypadkach maksymalne stawki, gdyŜ 
takie pojazdy u nas nie występują. 
 
Edward Podsiadło przewodniczący komisji rolnictwa i ochrony środowiska RG przedstawił 
opinię komisji do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych na terenie Gminy Zwierzyn (opinia nr 58/2011 w załączeniu do 
protokołu). 
 
Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 
przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych na terenie Gminy Zwierzyn (opinia nr 57/2011 w 
załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 
dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 
sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy 
Zwierzyn pod głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały głosowało14 radnych, „przeciw” 1 
radny (E. Podsiadło). Uchwała Nr XV/68/2011 w załączeniu do protokółu.  
 

f) zmiany uchwały budŜetowej na 2011 rok 
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     Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy przedstawiła wyjaśnienia do projektu uchwały.  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 

 

Radny Mirosław Gniewczyński zadał pytanie, na jaką konserwację przeznacza się 12.000 zł. 

 

Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy poinformował, Ŝe obecnie jest montowana nowa pompa 
w Górkach Noteckich, jest teŜ planowany remont nowej pompy w Owczarkach. 

 

Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, Ŝe powinniśmy mieć zatwierdzony plan 
inwestycyjny wodociągowania, gdyŜ nie spełniamy wymogów do podpisania umowy. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, Ŝe tego planu nie ma, gdyŜ podpisaną 
mamy umowę krótkoterminową. Z panem wójtem czynimy pewne kroki w tym kierunku. 
NaleŜy się zastanowić, czy idziemy w kierunku współpracy z przedsiębiorstwem z zewnątrz, 
czy tworzymy własne przedsiębiorstwo. Stwierdził, Ŝe dotychczasowa współpraca z PGKiM 
Sp. z o.o. w Starym Kurowie jest odbierana pozytywnie. 

 

Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, Ŝe sprawa wodociągowania jest to bardzo waŜny 
problem na najbliŜsze lata. Dlatego juŜ teraz naleŜy podejść do tematu powaŜnie, Ŝeby za 
kilka lat nie podnosić ceny wody o 100%. 

 
Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 
przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 
2011 rok (opinia nr 59/2011 w załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały budŜetowej na 2011 rok pod głosowanie. Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało15 radnych ( Uchwała Nr XV/69/2011 w 
załączeniu do protokółu).  
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 9. 
 
 

10. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i sołtysów. 
 
Wójt Gminy Eugeniusz KrzyŜanowski udzielił odpowiedzi, informując, Ŝe: 

• przepustu  pod kanałem  koło p. Kurza nie ma sensu czyścić, gdyŜ rów w kierunku 
Starej Noteci jest strasznie zarośnięty, jedynie moŜna skierować pismo do starosty o 
zobowiązanie do wyczyszczenia właścicieli rowów,  

• w sprawie zaległości podatkowych radny otrzyma odpowiedź na piśmie,  
• odnośnie zmiany uchwały  Nr IV/16/2010 poinformował, Ŝe na działce 

udokumentowane są złoŜa Ŝwiru, przygotowywaliśmy się do tego dwa lata. 
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Przygotowana jest specyfikacja, proponowany czynsz dzierŜawny będzie wzrastał o 
procent inflacji. W tym momencie nie wycofam się, gdyŜ zostały poniesione koszty. 

 
Radny Mirosław Gniewczyński poparł wójta w tym temacie, stwierdzając, Ŝe świadomie 
radni podjęli tę uchwałę i nie będziemy zawracać w połowie drogi. 
 
Ciąg dalszy odpowiedzi wójta: 

• w sprawie remontu  dróg zainteresowani otrzymają odpowiedź pisemną,  
• w sprawie oświetlenia ulicznego jestem co tydzień w zakładzie energetycznym, gdyŜ 

zauwaŜyłem ten problem (załoŜona jest chińszczyzna, która nie wytrzymuje, 
energetyka nie moŜe sobie poradzić z problemem),  

• podcięciem krzaków  na drodze do wału w Gościmcu powinni zająć się właściciele 
gruntów, 

• mostek przy szkole w Gościmcu zostanie naprawiony o ile starczy na to środków,  
• nie stać gminy na utrzymanie nowego przedszkola, ale moŜe zająć się tym 

stowarzyszenie lub osoba prywatna,  zaproponował radnym, Ŝeby zastanowili się nad 
zagospodarowaniem obiektu po Caritasie,  

• gmina nie ma umowy na dzierŜawę pomieszczenia z p. Grelą, ma ją pani doktor, w 
przyszłym roku będą środki na termomodernizację, jeŜeli wytrzymamy finansowo, to  
następnym obiektem objętym termomodernizacją będzie ośrodek zdrowia w 
Zwierzynie,  

• sprawdzimy kod dostępu do monitoringu w szkole w Górkach Noteckich,  
• z oświetleniem na ul. Kolonia Kolejowa w Górkach Noteckich trzeba poczekać, gdyŜ 

na razie nowych dokumentacji na oświetlenie nie robiliśmy z uwagi na to, Ŝe nie 
znamy jeszcze naszej sytuacji finansowej, pomieszczenie w Górecku zostawiamy, 
jako rezerwę lokalową w razie nieszczęść,  

• drogę do p. Kuświka, jeŜeli jeszcze w tym sezonie zdąŜymy, to postaramy się 
naprawić,  

• na ul. Notecką mamy informację od starostwa brak jest środków,  
• z ogrzewaniem sali w Górkach Noteckich pani sołtys musi poradzić sobie sama, 

gminy nie stać na przerabianie ogrzewania,  
• wystąpimy z pismem do inspektora nadzoru o przesunięcie ogrodzenia przy dworcu 

PKP. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 10. 
 
11. Wolne wnioski i informacje. 

 
Stefania Sierocińska poinformowała: 

• nastepna sesja zgodnie planem pracy odbędzie się 29 grudnia 2011r. o godz. 1000, 
• zgodnie z uchwałą Nr IV/19/2010 Rady Gminy Zwierzyn komisje Rady w terminie do 

5 grudnia br. zobowiązane są przedstawić opinię o projekcie uchway budŜetowej na 
2012 rok, 

• do 12 grudnia naleŜy dostarczyc do biura rady plany pracy komisji na rok 2012, 
• zaproponowała wzięcie udziału członka komisji rewizyjnej w szkoleniu nt. kontroli 

realizacji budŜetu jednostek samorządu terytorialnego. 
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Radny Miroslaw Gniewczyński popinformował, Ŝe poraz pierwszy będzie organizowana liga 
pilki noŜnej na hali w Górkach Noteckich dla młodzieŜy z terenu gminy Zwierzyn rocznik 
1994-1998, która rusza 17 grudnia. Zgłoszenia naleŜy składać do 14 grudnia br. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, Ŝe 3 grudnia br. odbędzie się pierwszy 
turniej piłki koszykowej pod patronatem Wójta Gminy Zwierzyn, na który serdecznie 
zaprasza kibiców. 
 
Józef Podsiadlo sołtys sołectwa Zwierzyn-Sieroslawice zaprosił w imieniu Rady Sołeckiej na 
zebranie wiejskie w dniu 2 grudnia br. 
 
Radny Wojciech Rojek poinformował, Ŝe 3 grudnia br. odbędzie się turniej piłki noŜnej dla 
starszych, a 10 grudnia br. dla młodzieŜy gimnazjalnej. 
 
Zdzisław Czajka przewodniczący komisji rewizyjnej RG prosił o zgłaszanie tematów do 
planu pracy komisji rewizyjnej na przyszły rok. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG złoŜyła Ŝyczenia świąteczne wszystkim obecnym na 
sesji , a następnie zamknęła punkt 11. 
 
12. Zamknięcie XV zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 
           Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Stefania 
Sierocińska o godzinie 1300  zamknęła obrady XV zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn.  
 
 
 
        Protokółowała:                                                         P r ze w o d n i c z y ł        
 Inspektor ds. obsługi RG                                  Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 
 
   Marzena Kaczmarek                                                   Stefania Sierocińska 
 
 


